
 قلعه »بارباریش« را سیل برد

سیل که به روستای مرزداران در فیروزکوه رسید،  هیچ کس 
باور نمی کرد، این روستای سرسبز و خوش آب و هوا این 
چنین بی تاب شود و دست به گریبان با مشکلات. سیلاب ها 
جان بیش از شش نفر را گرفتند و تاسیسات و زیرساخت های 
فیروزکوه به شدت آسیب دید و آثار تاریخی آن هم دستخوش  
آسیب شدند. ما نمی دانیم مسئولان چقدر به دردهای مردم 
مرزداران رسیدگی کردند و اقدامات مناسب برای ساماندهی 
امور آن انجام دادند اما آن چه می دانیم این است که مسئولان 
میراث فرهنگی استان تهران حتی یک بار هم سری به این 
روستا نزدند و اقدامی برای ساماندهی آثار تاریخی آن انجام 
ندادند. سوال اینجاست که چطور ممکن است، این آثار 
تاریخی رها شوند؟ مگر قرار بر این نبود که دولت آسیب های 
جدی سیل را در مناطق آسیب دیده به سرعت ساماندهی 
کند؟ تا همین چند ماه پیش دست اندرکاران گردشگری داد 
سخن می دادند، در باب تقویت روستاگردی و پتانسیل هایی 
که همین بیخ گوش ماست اما وقتی آثار تاریخی این روستا به 
دلیل بروز سیل، دچار آسیب شدند، تا امروز هیچ گونه اقدامی 
برای سروپا شدن آثار تاریخی آسیب دیده برداشته نشده 
است. یکی از آثار مرزداران که وضعیت وخیمی بعد از سیل 
پیدا کرده و شما می توانید در ویدئویی که در فضای مجازی 
هم منتشر شده آن را ببینید، قلعه »باباریش« است که قدمت 
آن به دوران ششم و هفتم هجری برمی گردد. این قلعه در 
تاریخ ۲۵ اردیبهشت ۱۳۸۰ با شماره ۳۸۳۳ در فهرست آثار 
ملی ایران جای گرفته است. ناصر پازوکی، رئیس سابق میراث 
فرهنگی تهران که از نزدیک شرایط این آثار تاریخی را دیده، 
می گوید: »عجیب است، مردم می گویند برای یک بار هم نشده 
مسئولان میراث فرهنگی سری به این آثار تاریخی بزنند. آنها را 
رها کرده اند تا فرو بریزند. این وضعیت اگر ادامه پیدا کند دیگر 
ما برای همیشه قلعه تاریخی بارباریش را از دست می دهیم.«او 
بر اهمیت این قلعه تاکید می کند: »این قلعه دارای اهمیت 
ویژه ای است و به همین دلایل هم اقدامات ثبتی این اثر انجام 
شده اما به نظر می رسد که مسئولان برنامه ای برای حفاظت 
از این قلعه تاریخی و حمام قدیمی قاجاری آن و چندین اثر 
دیگری که به دلیل سیل آسیب دیده اند، ندارند.«مرزداران 
همواره یکی از روستاهای هدف گردشگری بوده و آثار تاریخی 
آن همچون امامزادگان عبدا... و یحیی، برج دیده بانی مربوط 
به قرن هفتم و حمام قدیمی قاجاری از دیدنی های این 
روستاست که به دلیل کم  توجهی مسئولان در سال های 

گذشته در حال از بین رفتن است. 

آرمان ملی. بحث حجاب اسلامی و رعایت 
آن برای بانوان ایرانی، یکی از داغ ترین مباحث 
این روزهای جامعه ماست و شاید بتوان گفت 
محمد صالح هاشمی گلپایگانی، دبیر ستاد 
امر به معروف و نهی از منکر کشور، هم یکی 
از چهره های ثابت خبری چه در رسانه های 
داخلی و خارجی. مطرح کردن بحث مالیات 
برای شلوار زاپ دار، مجرم بودن زن حتی 
با بیرون بودن یک تار موی او، تفکیک 
اتاق خانم ها از آقایان در ادارات و اسلامی 
بودن عکس پروفایل خانم ها همین طور 
جریمه شدن پلاک صاحبان مغازه ای که 
به بدحجاب خدمات ارائه کرده یا کم شدن 
از حقوق مدیران بانک هایی که از بدحجاب 
حمایت کنند، بخش هایی از اظهارنظرهای 
این مقام امر به معروف و نهی از منکر کشور 
بوده. او در صحبت های خود از عدم همکاری 
وزارتخانه هایی مثل گردشگری یا صدا و 
سیما، اعلام نارضایتی کرده بود هرچند گفته 
بود برخی هم اعلام آمادگی کرده اند مثل 
دانشگاه آزاد. اما خبری که روز گذشته در 
رابطه با بحث حجاب، دست به دست می شد 
و زنان و دختران ایرانی در محافل خود 
از آن صحبت می کردند، بحث اعلام رقمِ 
جریمه های بدحجابی بود که در نرخی میان 
۵۰ تا ۳۰۰ هزارتومان تعیین شده بود. بر 
اساس این اخبار، افتادن شال، ۳۰۰ هزار 
تومان، کوتاه بودن مانتو، ۱۵۰ هزار تومان و 
آرایش غلیظ، ۸۵ هزار تومان اعلام شد. باید 
گفت که این خبر و اعلام نرخ جریمه ها در 
فضای مجازی منتشر شده است که تا زمان 
نگارش این مطلب، هنوز توسط هیچ مرجعی 
تایید یا رد نشده است هرچند که پیش تر، 

هاشمی گلپایگانی، گفته بود: »در طرح عفاف 
و حجاب ستاد، بدحجاب دیگر مجرم نیست 
بلکه متخلف است و به جای پرونده سازی و 
مجازات هایی که در قانون آمده است، شخص 
جریمه نقدی می شود.« اشاره دبیر ستاد 
امر به معروف و نهی از منکر به طرح ۱۲۰ 
صفحه ای »حجاب و عفاف« است که ستاد 
امر به معروف و نهی از منکر در زمستان ۱4۰۰ 

تهیه و به سازمان های دولتی ابلاغ کرد. 
 فقط مـــا در صف اول برخورد با 

بدحجاب ها در کف خیابان ها هستیم
همان طور که گفته شد، هنوز نیروی 
انتظامی به عنوان مجری اجرایی گشت های 
ارشاد، از چند و چون تصمیم گیری های 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر در مورد 
جریمه های نقدی بدحجابی بی اطلاع است. 
سردار حسین رحیمی، فرمانده پلیس تهران 
بزرگ در این مورد به خبرنگاران، گفته هنوز 
چیزی به آن ها ابلاغ نشده است. از دیگرسو، 
سرهنگ حاج احمد میرزایی، رئیس پلیس 
امنیت اخلاقی تهران بزرگ، با تاکید براینکه 
بر اساس قانون، برای امر به معروف و نهی از 
منکر، ۳۳ دستگاه مسئولیت قانونی دارند، 
گفته: »اتفاقا ما آخرین دستگاه هستیم. 
تمام این دستگاه ها برای این امر و ترویج 
فرهنگ حجاب و عفاف و فرهنگ سازی برای 
مقابله با بدحجابی، بودجه دارند ولی عملا کار 
خاصی نمی کنند و فقط ما هستیم که در صف 
اول برخورد با بدحجاب ها در کف خیابان ها 
هستیم.«او در واکنش به برخی ادعاهای 
شهروندان که بر اساس آنها، کسانی که از 
سوی نیروهای گشت ارشاد به خاطر بدحجابی 
یا پوشش نامناسب بازداشت و تحویل مراجع 

قضائی می شوند، گفته: »چنین چیزی صحت 
ندارد. ماموران ما ابتدا به کسانی که حجاب را 
رعایت نمی کنند یا پوشش نامناسبی دارند یا 
به هر دلیلی رفتار غیرمتعارفی دارند، تذکر 
داده و پس از شرکت در دوره های آموزشی، 
از آن ها تعهد کتبی گرفته و آزاد می شوند. 
اگر فرد دوباره رفتارش را تکرار کرد این بار 
والدین آنها احضار می شوند و از آن ها تعهد 
گرفته می شود. ولی کسی به مراکز قضائی 
ارجاع داده نمی شود.« او تاکید کرده که »این 
برخورد ارشادی ما در حالی است که براساس 
قانون، افراد بدحجاب می توانند مشمول ۷4 
ضربه شلاق و ۱۰ تا ۲ ماه حبس شوند.«به 
گفته رئیس پلیس امنیت اخلاقی تهران 
بزرگ، »براساس قانون هیچ نهاد و ارگانی 
جز پلیس نمی تواند با شهروندان بدحجاب 
برخورد کند. البته اگر فردی حقیقی خواست 
در قالب وظیفه آمر به معروف و ناهی از منکر، 
به شهروندان تذکری بدهد، آن بحث دیگری 
است و اشکالی ندارد و ما هم از وی حمایت 
می کنیم ولی اینکه نهاد و ارگان های مختلف 
با ماشین آرم دار و لباس های فرم بخواهند به 
دلیل بدحجابی جلوی مردم را بگیرند و با آنها 
برخورد کنند اصلا قانونی نیست.« میرزایی 
این را هم گفته که »اگر از سوی ما برخوردی 
با مردم بشود برای شان قابل قبول تر است 
تا اینکه هر سازمان و نهادی بخواهد برای 
خودش با متخلفان برخورد کند. در این 

صورت سنگ روی سنگ بند نمی شود!«
 حجاب هم طبقاتی می شود؟

آنچه پیرامون رعایت حجاب اسلامی، 
سال هاست که در جامعه مطرح می شود 
و با روی کار آمدن دولت سیزدهم به نظر، 
جدیت بیشتری برای این الزام، وجود دارد. 
و با توجه به صحبت های دبیر ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر، مبنی بر تخلف بودن 
بدحجابی، به نظر می رسد مسئولان، پس 
از عبور از مراحل ارشاد  به اخذ وجه نقد 
از بدحجابان رسیده اند. پرسشی که طرح 
می شود این است که آیا افرادی که از تمکن 
مالی بالای برخوردارند، جریمه ها را پرداخت 
می کنند و طبقات پایین تر جامعه برای جریمه 
نشدن مجبور به رعایت حجاب مدنظر ستاد 
امر به معروف، می شوند؟ و در واقع حجاب 
افراد با میزان سرمایه آن ها تنظیم می شود؟ 
بحث سلبریتی ها چه می شود؟ آیا همان جا 
روی فرش های قرمز، به خاطر بیرون بودن 
تارهای مو، مانتوهای کوتاه یا نداشتن مانتو، 
آرایش غلیظ و خیلی چیزهای دیگر جریمه 
می شوند؟ و مهم تر از همه اینکه آیا با گرفتن 
وجه نقد از بدحجابان، بر اعتقادات آن ها مبنی 
بر رعایت کردن حجاب هم تاثیری گذاشته 

می شود؟
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a r m a n m e l i . i r

 اتوبان کرج
در زمان تعطیلات، اتوبان کرج از لحاظ ترافیکی در وضعیت 
اسفناکی قرار می گیرد. اکثر مسافرانی که به شهرهای مختلف: 
قزوین، رشت، زنجان و... به مسافرت می روند از این اتوبان باید 
گذر کنند که با ترافیک سرسام آوری مواجه می شوند و هم برای 
اهالی کرج دردسرسازی است و هم برای مسافران؟! از مسئولان 

درخواست داریم که فکری اساسی برای این موضوع کنند. 
اسلامی از تهران

یارانه های مسدودی
از مسئولان تقاضا داریم که تکلیف یارانه های مسدودی بعضی 
از افراد که بازبینی انجام داده بودن را مشخص کند تا از بلاتکلیفی 
درآییم. سخنگوی ستاد هدفمندی یارانه ها اعلام کرده بود که تا 
۱۰ روز آینده از طریق سایت پیگیری می شود، اما الان نزدیک به 
یک ماه است که گذشته ولی هیچ جوابی نمی دهند. ما هم به این 

یارانه احتیاج داریم و مشکلات زندگی مان زیاد است؟!
یک شهروند از تهران 

نیروی انتظامی
از نیروی انتظامی منطقه ۱6 درخواست داریم که آخر شب ها 
سری به پارک سردار جنگل بزند و ببیند چطور جوان ها مشغول 
استعمال دخانیات در این پارک هستند و امنیت بچه ها و 

خانواده های ما را در خطر می اندازند. 
حسینی از تهران

  جوابیه مترو
پیرو درج مطلبی در تاریخ ۱4۰۰/۳/۷ تحت عنوان )نگرانی از 
شیوع مجدد کرونا( به اطلاع می رساند: کاملا حق با ایشان است 
و همه مسافران گرامی باید از ماسک استفاده و پروتکل های 
بهداشتی را رعایت کنند تا بار دیگر دچار مشکل و دردسرهای 
گذشته نشویم. شایان ذکر است که پرسنل مستقر در ورودی های 
مسافری ایستگاه های خطوط مترو همواره به مسافران فاقد 
ماسک تذکر می دهند و مانع ورودشان به ایستگاه می شوند. 
استفاده از ماسک  هنگام ورود به شبکه متروی تهران و حومه و 
در قطارها الزامی است و از زمان ابلاغ این موضوع توسط ستاد 
ملی مبارزه با کرونا شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه از 
شهروندان و مسافران درخواست  کرده برای حفظ سلامتی خود 
و دیگران حتما از ماسک استفاده کنند و با مدیریت در زمانبندی 

سفر از ترددهای غیر ضروری در ساعت شلوغ خودداری کنند. 
 احسان حامد مقدم-  سرپرست مدیریت
 ارتباطات و امور بین الملل

بیمه تکمیلی 
کارمند آموزش و پرورش هستم. نزدیک به چهار ماه است که 
برای بیمه تکمیلی پیگیری کردم، اما فاکتور های بیمه تکمیلی 
پرداخت نشده است. از مسئولان آموزش و پرورش درخواست 

رسیدگی به این موضوع را دارم. 
سمیعی از تهران
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یادداشــــت

  آمار مهاجرت پزشکان 
رئیس شورای عالی نظام پزشکی ایران گفت: 
افزایش آمار مهاجرت پزشکان به خارج از کشور 
از عوامل متعددی سرچشمه می گیرد  که 
نگران کننده است. منصور جعفری عصر، اظهار 
کرد: یکی از دغدغه های مهم جامعه پزشکی 
افزایش روزافزون مهاجرت پزشکان رشته های 
مختلف پزشکی است. متأسفانه عوامل متعددی 
باعث شده تا پزشکانی که با میلیارد ها تومان 
سرمایه کشور آموزش دیده و تربیت شده اند 
تمایل به حضور در کشور های همسایه داشته 
و جذب این کشورها شوند. رئیس شورای 
عالی نظام پزشکی ایران تصریح کرد: پزشکان 
کشور از لحاظ سطح علمی، کیفیت و کمیت 
ارائه خدمات پزشکی حرف اول را در منطقه 
می زنند با این حال جامعه پزشکان با مشکلات و 
ناملایماتی روبه رو هستند؛ متأسفانه عدم توجه 
به نرخ گذاری متناسب با قیمت تمام شده و تورم 
موجب نارسایی هایی می شود ولی جامعه پزشکی 
با حداکثر تلاش اجازه نداده اند که این عوامل از 

کیفیت خدمات بکاهد. 

انبارهای  خالی 
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر تهران 
گفت: انبارهای تجهیزات سازمان آتش نشانی 
تهران خالی شده و باید فکری در این زمینه کرد. 
سوده نجفی در جریان هشتاد و هفتین جلسه 
صحن علنی شورای شهر تهران در خصوص  
بازدیدی که از سازمان آتش نشانی داشت در 
تذکری خطاب به شهردار و معاون منابع گفت: 
اگر به قید فوریت به آن رسیدگی نشود تا پایان 
سال دچار بحران خواهیم شد. او با اشاره به اینکه 
خودروهای آتش نشانی فاقد بیمه بدنه هستند 
ادامه داد: از آنجا که این خودروها امدادی و 
عملیاتی هستند و به دلیل سرعت بالا امکان 
وقوع حادثه وجود دارد، لذا ضرورت دارد فورا به 
موضوع بیمه بدنه این خودروها رسیدگی شود. 
رئیس کمیته سلامت شورای شهر تهران با تاکید 
بر اینکه سازمان آتش نشانی و ایستگاه های آن 
فاقد نیروی خدماتی هستند و کارهای خدماتی 
و حتی نظافت سرویس های بهداشتی توسط 
پرسنل صورت می گیرد از فروزنده خواست در 
اسرع وقت به این موضوع ورود کرده و این معضل 
را برطرف کند. وی در خصوص عوارض ورود 
تجهیزات سازمان آتش نشانی عنوان کرد: همه 
خودروهای وارداتی مشمول عوارض می شوند 
اما از آنجا که خودروهای این سازمان عملیاتی 
و امدادی هستند باید این موضوع مورد توجه 
قرار بگیرد تا از پرداخت عوارض منع شوند. لذا 
ضرورت دارد شهردار تهران در هیات دولت این 
مورد را پیگیری و مصوبه ای توسط هیات وزیران 

در این مورد اخذ شود. 
 

در تهران می توان حیوان هایی 
مثل مار پیتون و شیر هندی خرید

مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
با انتقاد از فراهم بودن شرایط برای قاچاق 
حیوانات به داخل کشور، گفت: موضوع قاچاق 
حیات وحش به داخل کشور به شدت رها شده 
است. سمیه رفیعی، گفت: الان در جنگل های 
هیرکانی شاهد حضور راکون و میمون رزوس 
هستیم و اگر به یافت آباد یا بازار آزادگان تهران 
مراجعه کنید، انواع حیوانات غیرمتعارف از مار 
پیتون گرفته تا شیر هندی را می توان خریداری 
کرد که این وضعیت مناسب نیست. رفیعی با 
بیان اینکه کلًا هیچ قاعده و قانون خاصی برای 
نگهداری حیوانات غیرمتعارف در منازل وجود 
ندارد، اظهار کرد: این اقدامات حاصل تفکرات 
سرمایه داری و پیروی از مد و ژست پولداری و این 
قبیل موضوعات است و با آن نیز مخالف هستیم.

  واکنش مدیرعامل مترو 
به انتشار کلیپ های رقص در مترو

مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو گفت: 
کلیپ های رقصی که از واگن های مترو منتشر 
می شود مربوط به گذشته است و برخی برای به 
حاشیه بردن فعالیت های مترو آن را در روزهای 
خاصی منتشر می کنند. مهدی شایسته اصل با 
بیان این مطلب افزود: بسیاری از این فیلم ها و 
کلیپ ها مربوط به زمان های گذشته هستند 
و برخی از آنها مشخص است مثلا در زمستان 
اتفاق افتاده و روز اول ماه رمضان که یک 
فصل گرم و لباس مسافران متفاوت است 
آن را منتشر می کنند که بگویند روز اول ماه 
رمضان متروی تهران به این صورت است، 
استنباطم این است که پشت برخی از این 
کلیپ ها افرادی هستند که سعی دارند 
هجمه فرهنگی به این دوره مدیریت شهری 
وارد کنند که ما را به یک رفتار حاشیه ای 
ببرد. او در ادامه گفت: وظیفه اصلی ما عبور 
و مرور مردم و کمک به یک شرایط امن و 
آرامش روانی برای همه مسافران است که 
در آنجا تردد می کنند؛ چه دست فروشان 
آرامش شان را به هم بزنند و چه عده ای از 
طریق ایجاد یک فضای غیرشرعی فضا را به 
هم بزنند، ما باید با همه اینها مقابله کنیم. 
مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو توضیح 
داد: همه افرادی که تخصص و سواد رسانه ای 
دارند، متوجه می شوند اینها بیشتر از اینکه 
به دنبال این باشند که کمک کنند به اینکه 
جلوگیری شود، به دنبال این هستند که 

بازنشر فساد کنند و ما این را نمی پذیریم. 

 مربی غیرمسلمان
 برای دختر مسلمان 

خلاف شرع است

.. دبیر ستاد امر به   .  احمد عبدا
معروف اصفهان به گماشتن مربی غیر 
مسلمان برای تیم هندبال دختران 
سپاهان اعتراض کرد و آن را خلاف 
شرع و قرآن دانست. او در توییتی 
نوشت: گماشتن مربی غیر مسلمان 
بالای سر دختران مسلمان خلاف نص 
صریح قرآن کریم است. مگر مربی 
داخلی نداریم که از مربی خارجی 
استفاده می شود؟او ادامه داد: هر 
چه زودتر فولاد مبارکه این بساط را 
جمع کند. دستگاه های نظارتی به این 

قراردادها هم ورود کنند.

فاطمه علی اصغر
 روزنامه نگار

معماری ایران از زمان 
 پهلوی دوم، به هم ریخت

 نه بعد از انقلاب!

 مهدی چمران، رئیس شورای 
اسلامی شهر تهران، در آغاز هشتاد و 
هفتمین جلسه شورای شهر تهران با 
اشاره به سی ام مرداد ماه روز جهانی 
مسجد اظهار کرد: مسجد عبادتگاه 
ما مسلمین است و در همه ادیان 
مساجد به عنوان سجده گاه نام گذاری 
شده اند. او تصریح کرد: مساجد ما 
هم به لحاظ معماری و هم قدمت و 
پایداری بسیار مهم است اما متاسفانه 
برخی از مساجد هستند که اصول 
مسجدسازی در آنها رعایت نشده 
است. وی تاکید کرد: در دوران بعد 
از انقلاب اسلامی برنامه ریزی هایی 
انجام شد که مساجد بر اساس اصول 
ساخته شوند و در همین ارتباط نیز 
ما در شورای شهر مصوباتی را به 
تصویب رسانده ایم و اجرایی شده اند.

چمران با اشاره به برخی از سخنان 
مبنی بر بهم ریختگی معماری پس 
از انقلاب اسلامی تاکید کرد: معماری 
ما در دوران پهلوی دوم برهم ریخت 
و پس از انقلاب اسلامی تلاش شد به 
معماری اصلی خودمان که معماری 

اسلامی و ایرانی بود باز گردیم .

اخبار کوتاه

روی خط آرمان ملی

نرخ جریمه های بدحجابی به صورت غیررسمی در فضای مجازی منتشر شد

وجه نقد، مشکل اعتقادی را هم حل می کند؟

آرمان ملی: همایش هم افزایی در تعلیم و 
تربیت کودکان با حضور مسئولان، نمایندگان 
مدیران کودکستان های کشور و با همکاری 
شبکه کودکان میهن، در تهران برگزار شد. 
نحوه تعامل مهدها با وزارت آموزش و پرورش 
و اسناد بالادستی، چگونگی تسهیل در تعامل 
بین مهدها، والدین و کودکان و نیز چگونگی 
ایجاد هم افزایی تجارب، محتوا و تعامل با 
موسسات علمی و اجرایی با سابقه در این 
حوزه، محورهای اصلی این همایش بودند 
که به میزبانی مهدکودک های تهران، روز 
چهارشنبه 6۲ مرداد برگزار شد. معاون 
کارگروه های شورای تحول و نوسازی نظام 
آموزشی شورای عالی انقلاب فرهنگی و 
نماینده رئیس سازمان ملی تعلیم و تربیت، 
مسئولانی بودند که در این همایش حضور 
مدیران  نمایندگان  به همراه  و  داشتند 
کشور  استان های  از  برخی  مهدکودک 
دیدگاه های خود را بیان کردند. »سعید 
شبکه  مدیر  و  همایش  دبیر  باطنی«، 
کودکان میهن در آغاز برنامه از سه هدف 
اصلی برگزاری این همایش سخن گفت و 
توضیح داد: گردهمایی سالانه شبکه کودکان 
میهن، ایجاد همبستگی و همدلی بیشتر 
میان شورای عالی انقلاب فرهنگی، سازمان 
ملی تعلیم و تربیت و مهدکودک ها و بیان 
دیدگاه های کارشناسان حوزه کودک که 
خود در میدان عمل تعلیم و تربیت فعال 
هستند. معاون کارگروه های شورای تحول 
عالی  آموزشی شورای  نظام  نوسازی  و 
انقلاب فرهنگی در این همایش ضمن تاکید 
بر اهمیت دوران کودکی گفت: »کودکان 
آینده کشور هستند و مسئولان و مدیران 
آینده از میان آن ها برخواهند خاست. باید 
استعدادهای کودکان شکفته شود تا بتوانند 
در آینده خود را نشان دهند.«»سید مقداد 
حسینی« با بیان این موضوع که کودک کسی 
است که توان دفاع از حق خود را ندارد و باید 
حق کودک را گرفت، افزود: »همه ما نسبت 
به کودکان مسئول هستیم؛ این مساله از 
بزرگ ترین مسئولیت های هر نظامی است. 

از این منظر شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
والدین و مدیران مهدکودک ها نسبت به 
کودکان وظیفه بسیار مهم و سنگینی دارند.« 
معاون کارگروه های شورای تحول و نوسازی 
نظام آموزشی شورای عالی انقلاب فرهنگی 
در حاشیه این همایش درباره تغییر متولی 
مهدکودک ها از سازمان بهزیستی به آموزش 
و پرورش که براساس گفته های مدیران 
مهدکودک های کشور تبدیل به چالشی 
مهم و ایجاد بلاتکلیفی و سردرگمی برای 
آنان شده، گفت: »مسیری که براساس قانون 
تصویب شد تنها در حد یک اساسنامه بود 
و برای اجرایی شدن نیاز به الزاماتی داشت. 
بعد از تصویب این موضوع سازمان بهزیستی 
خود را کنار کشید و این باعث بروز مشکلاتی 
از لحاظ اجرایی شد. شورای عالی انقلاب 
فرهنگی نامه ای به بهزیستی زد که این 
سازمان به صورت موقت باید براساس روال 
قبل کارها را انجام دهد که بهزیستی هم به 
لحاظ قانونی تمکین کرد و برخی مشکلات 
حل شد. اما بعد از تصویب اساسنامه دیگر 
نمی شد این رویکرد را داشت. تدبیر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی این بود که از وزیر 
وقت آموزش و پرورش، حاجی میرزایی 
خواست تا برای این مساله دوره گذار تعریف 
شود.«معاون شورای تحول و نوسازی نظام 
آموزشی در پایان خاطرنشان کرد: »این گونه 
همایش ها و برنامه ها که در آن فعالان حوزه 
کودک مانند مدیران مهدکودک ها برای 
تعامل اندیشه ها و هم افزایی حضور پیدا 
می کنند برای دستگاه های سیاست گذار، 
مجری، قانون گذار و مهدکودک ها مفید است 

و با همتی که سازمان ملی تعلیم و تربیت 
و به طور کلی حاکمیت در حوزه کودکان 
دارند، خوش بین هستم که شاهد اتفاقات 
خوبی در این زمینه خواهیم بود.«در ادامه 
همایش، نمایندگان مدیران مهدکودک 
استان های کشور خانم ها پیشه ورَ )نماینده 
استان سیستان و بلوچستان(، صفدریان 
)نماینده استان خوزستان(، شمس کلاهی 
)نماینده استان مرکزی(، حسن )نماینده 
استان تهران( و نجفی )نماینده استان گیلان( 
به بیان دیدگاه های خود در زمینه تربیت و 
آموزش کودکان و اهمیت آن در زندگی آینده 
افراد و همچنین بیان چالش ها و مشکلات 
مهدکودک ها پرداختند. از عمده چالش ها 
و موضوعات مطرح شده در این همایش 
می توان به بلاتکلیفی پیش آمده به دلیل 
تغییر متولی مهدکودک ها، نیاز به حمایت 
از مهدکودک ها در مقابل خسارت های 
همچنین  و  کرونا  همه گیری  از  ناشی 
افزایش هزینه ها به ویژه اجاره بهای ملک، 
بیمه و دستمزد، حمایت از تخصص گرایی، 
برخورد با موسسات موازی و غیرمجاز و... 
اشاره کرد. در حاشیه این برنامه، سعید 
باطنی، دبیر همایش درباره فعالیت های 
برگزاری  که  میهن  کودکان  شبکه 
مجموعه  این  همکاری  با  همایش  این 
 انجام شد، گفت: »شبکه کودکان میهن

 WWW. MAHD. IR بستری بومی است 
که در حوزه فناوری اطلاعات با شعار »آینده 
از آن کودکان ماست« واسط بین ارگان های 
فعال در حوزه کودک، مهدکودک ها و 
خانواده هاست. در این بستر ارتباطی، زمانی 
که متولی سازمان بهزیستی بود کارهای 
سازمانی انجام می شد و همچنین این بستر 
شامل امکاناتی مرتبط با امور مهدکودک ها 
و خانواده ها مانند ارسال تکالیف، محتواهای 
آموزشی، پیام رسانی و... است. افزون بر این، 
ارگان های دولتی و خصوصی فعال در حوزه 
کودک، می توانند از طریق شبکه کودکان 
میهن، محتوای تخصصی خود را به مخاطب 

تخصصی خود برسانند.«

در همایش هم افزایی در تعلیم و تربیت کودکان بررسی شد 

چالش های تغییر متولی مهدکودک ها از سازمان بهزیستی به آموزش و پرورش
 

 آمریکا می خواهد
 معصومیت جوانان ما را بگیرد

 سردار سرلشکر پاسدار حسین 
سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی صبح روز یکشنبه 
)۳۰مرداد( در دومین روز از سی و 
ششمین اجلاس روسای آموزش و 
پرورش سراسر کشور که در سالن 
اجلاس سران برگزار شد، اظهار 
داشت: »جایی نوشته است که آمریکا 
چگونه می تواند قلب و ذهن جوانان 
جهان اسلام را تسخیر کند؟ چگونه 
می تواند خانه، مسجد و مدرسه را از 
خاصیت بیندازد؟ چگونه می تواند بر 
اعتماد، دین باوری، حجاب خواهی، 
میل جوانان به عبادت خداوند نفوذ 
کند و اعتقادات جوان مسلمان را 
از او گرفته، او را بی هویت کند و 
پیش فرض های ذهنی او را تغییر 
دهد، به این گونه که نشان دهد 
تنها راه سعادت مسلمانان پذیرش 
نظمی است که دنیای استکبار بر 
جهان حاکم می کند. او افزود: »به 
قول خودشان از وین تا سیدنی همه 
کفش های نایک به پا کنند و آن 
معصومیت هایی که در چهره جوانان 
مسلمان وجود دارد توسط مظاهر 
شیطانی ظواهر غرب به یغما برود. 
اغلب دانش آموزان جهان از امید، 
اعتماد و تکیه بر ارزش های خالص 
الهی تهی شود. آن ها از تاریخ خود 

منفصل و با آن بیگانه شوند.


